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V Praze se koná historicky první zasedání 
národních regulačních orgánů EU  

Ve dnech 28. a 29. května se poprvé v Praze 
koná zasedání ERG, jehož se účastní nejvyšší 
představitelé národních regulačních orgánů 
členských států EU a zástupci Evropské komi-
se (DG INFSO a DG Competition).  

Hlavními tématy zasedání je současný stav 
projednávání revize regulačního rámce, zříze-
ní nového poradního orgánu BEREC (Body of 
European Regulators for Electronic Commu-
nications), nový návrh doporučení Evropské 
komise o NGA (Next Generation Access) a 
rozšíření spolupráce mezi ERG a Skupinou 
pro politiku rádiového spektra (RSPG – Radio 
Spectrum Policy Group).  

ERG je poradním orgánem Evropské komise 
v oblasti elektronických komunikací, který 
sdružuje národní regulační úřady všech člen-
ských států EU. Jako takový udává směr regu-
laci a rozvoji vnitřního trhu EU v oblasti elek-
tronických komunikací a služeb podle evrop-
ského regulačního rámce.  

Další informace o ERG je možné nalézt na 
adrese http://www.erg.eu.int/ . Mezinárodní ak-
ci organizuje Český telekomunikační úřad.  

Státy EU schválily „modré karty“ pro možnost 
zaměstnávání vysoce kvalifikovaných imigrantů 

Evropská unie definitivně schválila zavedení 
tzv. modrých karet, které by měly pomoci na-
lákat do států unie vysoce kvalifikované pra-
covníky ze třetích zemí. Cílem programu, kte-
rý má vejít v platnost od roku 2011, je zjedno-
dušit získávání pracovních povolení pro určité 
skupiny lidí, podmínky pro příchod jejich ro-
din či přesun pracovníků z jednoho státu unie 
do jiného.  

S návrhem na „modré karty“ přišla předloni 
Evropská komise, o zavedení modrých karet 
rozhodli už loni na podzim velvyslanci zemí 
27členného bloku, potvrzení na Radě EU bylo 
pouhou formalitou.  

K tomu, aby mohl být někdo do programu 
zařazen, bude ale muset splnit jisté podmínky, 
např. bude muset mít pracovní smlouvu, která 
mu zaručí na určitou dobu plat v jisté výši. 
Rada EU vyslovila i souhlas se zaváděním 
sankcí pro zaměstnavatele ilegálních přistěho-
valců ze zemí mimo EU a posílením kontroly 
na jednotlivých pracovištích.  
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… na Autosalon v Brně míří i letos automobilová elita 
MOTORISMUS: Červnového veletrhu Autosalon 
Veletrh, který patří mezi nejvýznamnějších 
akce svého druhu v Evropě, 
by se mělo i přes hospodář-
skou krizi, která tvrdě za-
sáhla hlavně odvětví auto-
mobilového průmyslu, zú-
častnit 36 automobilových 
značek. Před dvěma lety, 
kdy se konal minulý ročník, 
jich bylo 39. Jak uvedl ma-
nažer veletrhu  Jiří Čikl, na 
brněnském výstavišti nako-
nec bude chybět jedna  
z přihlášených čínských 
značek, jejíž dopravce uvízl 
v síti somálských pirátů. Na veletrh se přihlási-
lo 180 vystavovatelů.  

Autosalon bude však letos kvůli dopadům 
hospodářské krize na automobilový průmysl  

o čtyři dny kratší, než se původně plánovalo. 
Akce začne 5. června tiskovým a odborným 

dnem, pro veřejnost se ote-
vře následující den, a potrvá 
do 11. června. Tradiční ve-
letrh osobních automobilů 
se letos navíc rozšíří o kate-
gorii lehkých užitkových 
vozidel do 3,5 t. Veletrhy 
Brno zároveň se zahájením  
Autosalonu otevřou i nový 
pavilon P, a to během akce 
nazvané Autosalon Night. 
Výstaviště bude ten den od 
18 do 23 hodin přístupné 
zdarma a součástí programu 

budou i prohlídky nového pavilonu pro veřej-
nost. Hala má rozměry 90 x 214 m, na výšku 
má zhruba 12 m, zastavěná plocha má rozlohu 
téměř 19 tisíc m2.  

VELETRHY/EKOLOGIE: Na brněnském výstavišti 
dnes končí Mezinárodní vodohospodářský a 
ekologický veletrh Watenvi, který zahrnuje  
15. mezinárodní vodohospodářskou výstavu 
Vodovody – Kanalizace, a 15. mezinárodní 
veletrh techniky pro tvorbu a ochranu životní-
ho prostředí ENVIBRNO. Zvýrazněnými té-
maty byly vodohospodářství, zpracování a 
využití odpadu, a environmentální technologie. 

Pořadatelé veletrhu Watenvi reagovali na 
situaci v oboru, kde nejde jen o obchod, ale i  
 předávání zkušeností a nových know-how. Do 
ochrany životního pro-
středí proudí stále větší 
peníze. Důležitost těchto 
investic si uvědomuje 
nejen Evropská unie, ale 
i jednotlivé společnosti. 
Veletrhu se zúčastnila 
většina českých firem 
podnikajících v pří-
slušných oborech, ale i 
odborní zástupci států, 
které ještě čekají vý-
znamné investice do 
vodního hospodářství, 
vodní a odpadové infrastruktury a ochrany 
životního prostředí, mj. obchodní delegace ze 
zemí východní Evropy jako Bulharska, Ru-
munska či Chorvatska, které jsou potenciálním 
trhem pro tuzemské firmy. Na veletrhu se dis-
kutovala aktuální témata, které se dotýkají jak 
legislativy, tak financování jednotlivých pro-
jektů z Operačního programu Životního pro-
středí. Ten dosud podpořil investice do životní-
ho prostředí téměř za 37 mld. Kč – konkrétně 
šlo o 2359 projektů čištění odpadních vod, 
instalace obnovitelných zdrojů energie, energe-

tických úspor, zlepšení nakládání s odpady, 
ochrany přírody a krajiny či environmentálního 
vzdělávání. Do roku 2013 přinese OPŽP  
154 tisíc nových pracovních míst. 

Podle místopředsedy Sdružení oboru vodo-
vodů a kanalizací ČR (SOVAK) Miroslava 
Nováčka v Česku panuje „vodní blahobyt“. 
„Patříme k zemím s nejrozšířenější vodohospo-
dářskou infrastrukturou. Na vodovod je napo-
jeno 93 % obyvatel, u kanalizace a čistíren 
odpadních vod to je 82 %. Takové podmínky 
nemá žádná země EU,“ řekl Nováček. Přesto 

ČR nesplňuje jednu ze 
základních evropských 
směrnic, podle níž musí 
mít všechny obce s více 
než 2000 obyvateli do 
konce roku 2010 vhodné 
čističky a kanalizaci, ke 
které se ČR zavázala při 
přistoupení k EU. Podle 
odborníků je zřejmé, že  
v některých případech 
stát daný závazek vůči 
EU splnit nestihne. Jak 
uvedl předseda SOVAK 

František Barák, z 530 obcí nad 2000 obyvatel 
jich 47 nemá ještě ani územní rozhodnutí, a 
stavby se tak v určeném termínu nedají stih-
nout.  

Nyní je od vyhlášení první výzvy OPŽP pro 
oblast čistění městských odpadních vod schvá-
leno celkem 228 projektů o celkové dotaci ve 
výši téměř 17 mld. Kč a po uzavření právě 
probíhající třetí výzvy se předpokládá, že další 
projekty přibudou. Samotná administrace pro-
jektů OPŽP je nastavena tak, aby je umožňova-
la realizovat v co nejkratším čase. 

Brno ve znamení vody a ochrany životního prostředí  

Voda, odpady, životní prostředí byla hlavní 
témata na brněnském výstavišti těchto dnů. 

V Brně bude mít premiéru i „česká“ 
Kia No.3  z nošovické automobilky. 
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Firma Beneš a Lát otevřela novou slévárnu   
Společnost Beneš a Lát otevřela v Poříča-

nech novou slévárnu. Vyrábí v ní odlitky z hli-
níku pro hydraulické systémy. V nové továrně 
pracuje 110 lidí, většina z nich pochází z pů-
vodního závodu firmy v Průhonicích u Prahy. 
V budoucnu by se počet zaměstnanců mohl 
postupně zvýšit až na 350, řekl předseda před-
stavenstva Josef Lát. Nová slévárna stála včet-
ně nákupu pozemků a části technologií téměř 
200 milionů Kč a firma ji dokončila i přes 
ekonomickou krizi. Podle Josefa Láta by krize 
mohla odeznít do 1,5 roku a pak budou připra-
veni rychle reagovat na rostoucí poptávku.  

Firma Beneš a Lát, založená v roce 1934,  je 
tradičním výrobcem strojírenských výrobků a 
v současné době je hlavně významným doda-
vatelem součástek pro elektrotechnický a au-
tomobilový průmysl a průmysl technických 
aplikací. Kromě Poříčan má zinkovou slévár-
nu ve Slaném u Semil a výrobnu plastů v Suti-
cích u Semil, zaměstnává dohromady kolem 
250 lidí. 

Microsoft vydal druhý opravný balíček  
k Windows 

Microsoft uvolnil druhý opravný balíček, 
tzv. Service Pack, k Windows Vista a Win-
dows Server 2008. Aktualizace SP2 je již ke 
stažení z internetu, během června ji pak 
Microsoft rozešle v rámci automatických aktu-
alizací. Servisní balíček obsahuje opravy do-
sud známých chyb v nových Windows, již dří-
ve uvolněné aktualizace a několik vylepše-
ných programů. Patří mezi ně nové Windows 
Search pro prohledávání pevného disku PC 
nebo vylepšená verze Windows Media Center. 

České firmy propouštějí, kromě agenturních 
pracovníků došlo i na kmenové zaměstnance 
Čtvrtina firem v ČR propouští kmenové za-

městnance, polovina propouští agenturní pra-
covníky. Vyplývá to z výsledků průzkumu 
společnosti PricewaterhouseCoopers (PwC). 
Celkem 30 % účastníků průzkumu vyhlásilo 
zastavení náboru nových zaměstnanců a více 
než 60 % podniků plánuje změny v oblasti od-
měňování. Ke snížení těchto nákladů už jich 
přistoupila třetina, a to o 17 %. Firmy přede-
vším omezují práci přesčas a převádějí za-
městnance na jiná místa.  

Náklady na zaměstnance v Česku v průběhu 
posledních deseti let rostly výrazně rychleji 
než míra inflace. Opatření proti krizi ale nyní 
tento trend změnily. Podle Kataríny Smrčeko-
vé z české pobočky PwC zareagovaly na ná-
stup krize s určitým zpožděním. „Od začátku 
roku ale již naprostá většina přijímá opatření  
v oblasti nákladů na pracovní sílu, zejména  
u odměňování. Prioritou dne je omezit všech-
ny nepodstatné náklady. Vedoucí představitelé 
podniků musí mít ale dostatek informací o do-
padech plánovaných úsporných opatření tak, 
aby nechtěně nezastavili důležité investice  
nebo neohrozili svou budoucí konkurence-
schopnost,“ uvedla Katarína Smrčeková.  

Z průzkumu, kterého se zúčastnilo 1100 
předních světových firem, dále plyne, že ještě 

NOVINKY 

Nový Panasonic DMC-GH1: zrcadlovka i HD videokamera v jednom 
FOTOTECHNIKA: Loňská premiéra digitální zrcadlovky G1 využívající 
nový standard Micro 4/3 vyvolala velké nadšení u odborné i laické 
veřejnosti. Nový Lumix DMC-GH1, který byl představen na jaře, 
jistě potěší nejen náročné fotografy, ale i amatérské kameramany.  
S modelem GH1 lze nahrávat videosekvence ve formátu AVCHD i 
zvuk ve formátu Dolby Digital Stereo. Speciální tlačítko na těle 
fotoaparátu umožňuje okamžitě zahájit videozáznam, takže není 
nutné přepínat z režimu foto do režimu video. Jako vůbec první ve 
své třídě GH1 disponuje funkcí průběžného ostření. Přístroj je osa-
zen 12,1Mpix snímačem Live MOS a nabízí i možnost manuálního 
nastavení clony i rychlosti závěrky. Pro fotoaparát, který se vyrábí 
ve třech barevných provedeních – v černé, červené a zlaté – jsou 
připraveny i tři nové objektivy: širokoúhlý LUMIX G VARIO 7 –
14mm/F4.0 ASPH a stabilizované objektivy s parametry 14-45 mm/
F3.5-5.6 ASPH/MEGA O.I.S. a HD 14-140 mm/F4.0-5.8 ASPH/MEGA O.I.S. Fotografické no-
vinky najdete i v novém vydání časopisu Technik, který vychází příští týden.   

Byznys DMS přináší do ERP elektronické zpracování dokumentů  
ICT:  Společnost J.K.R. rozšířila ve spolupráci s partnerskými firmami Gosvo a Amcobex své ERP 
třídy Byznys o nové řešení Byznys DMS (Document Management System). Jde o systém pro elek-
tronické zpracování dokumentů a jejich provázání s obchodními procesy plně integrovaný do ERP 
třídy Byznys a umožňující okamžitý přístup k relevantním dokumentům bez ohledu na jejich fyzic-
ké umístění. S pomocí Byznys DMS je možné aktuální dokumenty nejen rychle získat, ale také 
zajistit jejich bezpečnost díky přesně vymezeným přístupovým právům různých uživatelů.  

Přijaté dokumenty jako např. objednávky, smlouvy či faktury jsou nejdříve skenovány a následně 
elektronicky archivovány v Centru sdílení dokumentů a v elektronické podobě připojeny k odpoví-
dajícím záznamům v ERP systému Byznys, včetně nastavení přístupových práv. Díky tomu mohou 
oprávnění uživatelé všechny dokumenty snadno prohlížet a dále s nimi pracovat bez ohledu na to, 
zda jsou v sídle firmy, na pobočce či vzdáleně připojeni. Papírový originál lze v případě potřeby 
dohledat v archivu podle čárového kódu, kterým je dokument při skenování automaticky opatřen. 
Při skenování jsou dokumenty připraveny i pro fulltextové vyhledávání, což je v porovnání 
s prohledáváním papírového archivu velký krok kupředu. 

„Hlavním přínosem Byznys DMS je bezpochyby přehledná a efektivní správa všech dokumentů 
organizace. Například při schvalování faktur nejen značně usnadní práci na jednotlivých místech 
procesu, ale odstraní i časové prodlevy tím, že v každém kontrolním bodě definuje náhradníka, 
který v případě potřeby přebírá zodpovědnost. Není-li odsouhlasení provedeno v předepsaném 
termínu, je spuštěna kontrola, která upozorní zodpovědného manažera. To zamezí dalším nákla-
dům například v podobě penalizace pozdní úhrady faktury a podobně,“ přibližuje Jiří Rákosník, 
obchodní ředitel J.K.R. 

Ekologické displeje NEC nabízejí novou technologii podsvitu  
TECHNOLOGIE: NEC Display Solutions uvádí na trh 
úsporný 22“ širokoúhlý LCD panel NEC MultiSync 
EA221WMe. Panel využívá vysoce efektivní techno-
logii podsvitu, která vyžaduje pouze dvě podsvětlova-
cí trubice bez jakéhokoliv kompromisu v kvalitě ob-
razu. Tento energeticky úsporný průlom u širokoúh-
lých LCD panelů zajistí více než 30% úsporu energie 
ve srovnání s konvenčními panely. Vynikající ekolo-
gický kredit výrobku je zdůrazněn certifikací EPEAT 
(NEC MultiSync EA221WMe je také jedním z mála 
displejů na trhu, který získal EPEAT „Gold“ certifi-
kaci a splňuje rovněž požadavky pro nadcházející 
specifikaci Energy Star 5.0). Unikátní Carboon Foot-
print metr měří a zobrazuje ušetřené množství nevy-
puštěného ekvivalentu škodlivých látek CO2, za před-
pokladu použití úsporných režimů. Vzhledem k níz-
kému TCO je displej zvláště vhodný k použití v pod-
nikové sféře a sektoru SMB. Úsporným využitím dvou podsvětlovacích trubic zajišťuje NEC Mul-
tiSync EA221WMe vynikající energetickou účinnost s nízkou spotřebou 26 W, v Eco módu pak již 
pouhých 19 W. Na přední straně displeje je umístěno NEC One Touch Eco tlačítko, které umožňu-
je rychle zvolit jeden ze dvou přednastavených úsporných režimů. Vynikající konektivitu LCD 
panelu pak završuje USB hub, úzký rámeček panelu, výrobek předurčuje k více monitorovému 
řešení. Ergonomická flexibilita na pracovišti je zajištěna řadou funkcí a nastavení, např. možnost 
nastavení výšky LCD panelu až o 110 mm, rovněž min. výšku od hrany stolu vhodnou zejména při 
více monitorové práci s notebookem nebo možnost rotace panelu do orientace portrét. 

NEC MultiSync EA221WMe aneb LCD nové 
generace: ergonomie a ekologie. 

(Pokračování na stránce 3) 

Lumix DMC-GH1. 
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loni bylo hlavním problémem firem získávat 
kvalifikované pracovníky. Letos je to přežití 
globální hospodářské krize. Přestože získávání 
a udržení klíčových zaměstnanců je pro mana-
žery jedním z dlouhodobých problémů, chce 
zhruba 30 % společností kvůli úsporám počet 
zaměstnanců ještě snížit. K hlavním metodám, 
jakými řeší české firmy snižování nákladů na 
pracovní sílu, patří: omezení práce přesčas:  
41 %, povinné čerpání dovolené: 34 %, úprava 
pracovní doby: 18 %, převedení zaměstnance 
na jinou práci/místo: 32 %, jiné způsoby vyu-
žívá 29 % podniků. 

Vodafone komerčně spustil ve své síti 
sponzorované požadavky na zpětné volání  

Mobilní operátor Vodafone začal komerčně 
nabízet sponzorované SMS s požadavkem na 
zpětné volání. V rámci pilotního provozu od 
začátku roku začalo službu využívat 85 tisíc 
zákazníků měsíčně. Zprávu v rámci služby 
Ozvi se je možné ze sítě Vodafonu posílat do 
všech ostatních sítí. Je určená klientům, kte-
rým došel kredit, mají blokované odchozí ho-
vory nebo v nouzi potřebují někoho kontakto-
vat. Vodafone již více než rok nabízí studen-
tům možnost posílat bezplatně SMS výměnou 
za příjem inzerce. Nabídku zpětného volání 
nabízí i konkurence, např. u T-Mobilu může 
uživatel v nouzi někomu poslat pět SMS nebo 
jej prozvonit, v pilotním provozu nabízí  
T-Mobile zasílání reklamy do mobilních tele-
fonů za volné SMS či minuty volání, O2 má 
službu „Platí to Kvído“ umožňující bezplatné 
hovory po vyslechnutí reklamního sdělení.  

Altron plánuje další expanzi na východ a Balkán  
Počítačová firma Altron plánuje rozšíření na 

další trhy ve východní Evropě a na Balkáně. 
Společnost, která se zabývá budováním dato-
vých center, má od roku 1992 pobočku na Slo-
vensku, letos otevřela pobočku na Ukrajině a 
zaměří se na Rumunsko, Bulharsko, Srbsko a 
další státy bývalé Jugoslávie. Zatímco v ze-
mích, které jsou v EU, není podle zástupců Al-
tronu nutné pobočky zakládat, ve státech mi-
mo unii, jako jsou Ukrajina nebo Rusko, se je-
jich zakládání nevyhne. „Rusko je největší, 
nejzajímavější a bezesporu nejbohatší trh, kte-
rý však funguje odlišně od zemí např. ve 
střední Evropě. I když už firma v minulosti re-
alizovala některé zakázky v Rusku, je to stále 
velká výzva, v horizontu spíše několika let,“ 
uvedla mluvčí Gabriela Středová. „Český trh 
pro nás zůstává stále důležitým. Již nyní slou-
ží česká pobočka Altronu jako kompetenční a 
vývojové centrum skupiny a podobně tomu 
bude nadále,“ říká předseda představenstva 
skupiny Miloš Macúch.   

(Pokračování ze stránky 2) 

ZAJÍMAVOSTI 

Nezávislí experti zpochybňují účinnost protiraketového štítu  
TECHNOLOGIE: Protiraketový štít, který plánují USA na 
území Polska a ČR k obraně Evropy proti případným 
íránským střelám, by byl neúčinný. Uvádí to společná 
analýza amerických a ruských vědců věnovaná íránské-
mu jadernému programu, kterou zveřejnila nezávislá 
organizace EastWest Institute se sídlem v New Yorku a  
o níž informoval americký list Washington Post. Na stu-
dii se podílela šestice technických expertů ze Spojených 
států a šestice z Ruska. Její výsledky posuzoval bývalý 
americký ministr obrany William Perry.  

Rozmístění amerického protiraketového štítu ve vý-
chodní Evropě by nepřineslo spolehlivou obranu proti 
eventuálnímu íránskému útoku. Tento systém ”nezajistí 
důvěryhodnou ochranu“ proti útoku Íránu, ačkoli je právě pro takovou eventualitu určen. Za 
takových podmínek by USA měly vážně přezkoumat technické parametry domnělých kapacit pro-
tiraketového systému, uvádí se ve zprávě. Americko-ruský tým se domnívá, že Írán bude schopen 
sestrojit jak jadernou hlavici, tak raketu, která by ji nesla na dlouhé vzdálenosti, za více než pět let. 
„Nebezpečí raketového útoku Íránu na Evropu bezprostředně nehrozí,“ uvádí 12členný tým ve své 
zprávě.  

Pokud by Írán skutečně raketu, jež by dokázala zasáhnout Evropu, vyrobil, protiraketový štít by 
ji stejně nezachytil. Interceptory by mohly být navíc oklamány hlavicemi, sloužícími jako návnada, 
a dalšími jednoduchými prostředky, tvrdí experti. Podle jejich názoru by prý také uvažovaný štít 
mohl být lehce využit proti Rusku, které se kvůli tomu obává o svou bezpečnost. Podle Pentagonu 
ale prý nemůže být vzhledem k obrovskému ruském arzenálu k takovému účelu použit. Ale „počet 
interceptorů by se mohl velmi rychle zvýšit“, tvrdí se ve zprávě. Závěry zprávy by ještě více moh-
ly ochladit pochopení administrativy amerického prezidenta Obamy pro plán jeho předchůdce 
vybudovat v Polsku silo s deseti protiraketovými střelami a v ČR radarovou základnu. Barackova 
administrativa zatím v projektu pokračuje, ale uvedla, že je otevřena diskusi na toto téma.  

První energetický summit evropských regionů  
ENERGETIKA: Sdružení evropských regionů a spo-
lečnost GE Energy představily „Den energie 
evropských regionů“. Jde o společnou iniciativu, 
jejímž cílem je prozkoumat problémy v oblasti 
energetiky, jimž v současné době čelí jednotlivé 
regiony v Evropě, a navrhnout možná řešení, jak 
dosáhnout čistší energie pro budoucnost. „Den 
energie evropských regionů“ je vůbec první 
summit, na němž se sejdou zástupci regionální 
administrativy s předními odborníky v oblasti 
energetiky. Toto setkání se bude od roku 2010 
konat koncem dubna každý rok v Bruselu. Cílem 
je nabídnout regionální řešení stávajících ener-
getických problémů a zajistit dostupnou regionální energii pro příští generace. Hlavními energetic-
kými otázkami, s nimiž se regiony Evropy musejí vypořádat, jsou ekonomická efektivita, zabezpe-
čení dodávek energie a ohleduplnost k životnímu prostředí. Právě jednotlivé regiony Evropy bu-
dou hrát klíčovou roli v tom, jaká energetická řešení budou na jejich území realizována.  

Každoročně budou v rámci summitu shrnuty aktivity Sdružení evropských regionů za uplynulý 
rok a účastníci budou informováni o strategických řešeních vyvinutých na základě odborných revi-
zí a pracovních seminářů. Během roku 2009 provede Sdružení evropských regionů celkem čtyři 
odborné revize s cílem vyhodnotit energetické aspekty regionů a nabídnout možná řešení ke zlep-
šení. Techničtí odborníci, včetně odborníků GE Energy, a představitelé regionální samosprávy pak 
na summitu budou probírat varianty načrtnuté během odborných revizí a nabízet návrhy konkrét-
ních technologicky-energetických řešení. 

Sdružení evropských regionů několik let pracuje na posílení úlohy lokálních a regionálních insti-
tucí v oblasti energetické závislosti a ochrany životního prostředí. Všech 86 členských regionů 
podepsalo deklaraci FEDARENE (Evropská federace regionálních energetických a ekologických 
agentur), což je strategický nástroj umožňující převést široce definované energetické cíle do kon-
krétních projektů a zároveň je to závazek regionů dosáhnout jistých měřitelných cílů. Energetický 
summit poskytne konkrétní doporučení, jak stanovených cílů dosáhnout. 

Projekt nicméně není omezen pouze na území Evropy. V rámci partnerského projektu s UNDP, 
vycházejícího z přístupu decentralizované spolupráce, budou členové Sdružení evropských regionů 
podporovat rozvojové a transformující se regiony v jejich každodenním boji proti klimatickým 
změnám a energetickým problémům. Evropský energetický summit tak bude otevřen i regionům 
jižní polokoule, jimž umožní navázat kontakty s regiony v Evropě. Program Energetického summi-
tu evropských regionů bude k dispozici na webové stránce Sdružení, na adrese www.aer.ru . Ener-
gie a energetika je i tématem časopisu Technik, který vychází příští týden. 

Objednejte si předplatné časopisu  

Technik  
na zelené lince 800 11 00 22 nebo na  
http://www.economia.cz/predplatne . 

 

Předplatitelé mají přístup do elektronického 
archivu časopisu ZDARMA, stačí se 

zaregistrovat na http://predplatitel.ihned.cz . 
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PRACOVNÍ PŘÍLEŽITOSTI 

PERSONÁLIE 

AKCE V ZAHRANIČÍ 

VELETRHY, VÝSTAVY, KONFERENCE V ČR A NA SLOVENSKU 
■ 2.–3. 6. Praha: EuroNanoForum 2009 – Evropské a mezinárodní fórum o nanotechnologiích. 
Prestižní mezinárodní konference věnovaná nanotechnologiím a jejich průmyslovým a dalším 
aplikacím.  Pořádá: Technologické centrum AV ČR s finanční podporou Evropské komise a pod 
záštitou MŠMT. Info: www.euronanoforum2009.eu  
■ 5.–7. 6. Most, Zimní stadion: AUTOSALON MOST – výstava osobních, užitkových, náklad-
ních aut, motocyklů a autopotřeb. Pořádá/info: Diamant Expo, spol. s r.o., tel.: 475 214 793-4, fax: 
475 214 793-4, e-mail: sekretariat@diamantexpo.cz  , www.diamantexpo.cz 
■ 10. 6. hotel Skalský Dvůr v Lísku u Bystřice nad Pernštejnem: Konference uživatelů informač-
ního systému Infor ERP MAX/MAX+, která se zaměří zejména na oblasti obchodu a logistiky. 
Pořádá: S&T CZ. Info, program konference a přihláška na: http://www.sntcz.cz/ 

■ 30.–31. 5. La Ferté-Alais, Francie: MEETING AERIEN DE LA FERTE-ALAIS – veletrh  
o astronautice spojený s exhibicemi ve vzduchu. Pořádá/info: Larivière Organisation, tel.:  
+33 (0)1 41 40 31 39, fax: +33 (0)1 41 40 32 55, e-mail: organisation@editions-lariviere.fr  , 
www.organisation-lariviere.com 
■ 30. 5.–7. 6. Barcelona, Španělsko: SALÓN INTERNACIONAL DEL AUTOMÓVIL  
Y VEHÍCULO COMERCIAL – mezinárodní motoristická přehlídka. Pořádá/info: Fira de Barce-
lona, tel.: +34 93 233 20 00, fax: +34 93 233 21 98, e-mail: info@firabcn.es  , www.firabcn.es 

IVAX Pharmaceuticals, s.r.o.  
Elektronik na údržba a opravy elektronických 
částí strojů, zařízení a řídících systémů na 
farmaceutické divizi. Požad.: SŠ elektro, pra-
xe min. 2 roky, základní znalosti elektrotech-
niky, měřící a regulační techniky, pneumatic-
kých prvků, HW a SW PLC (Siemens Sima-
tic ) a PC, znalost vyhlášky č. 50/78 Sb., min. 
§ 6, základy AJ angličtiny výhodou, 2směnný, 
případně 3směnný provoz. 
Kontakt: IVAX Pharmaceuticals, Dagmar 
Stloukalová, Ostravská 305 / 29, 747 70 Opa-
va, tel./fax: 553 642 425 
 

2VV, s.r.o. 
Technolog výroby k vyhotovení technologic-
kých podkladů pro výrobu, výrobních postu-
pů, vypracování SW pro CNC stroje a zpraco-
vání podkladů pro kalkulace výrobků. Po-
žad.: SŠ/VŠ technický směr, praxe s lisováním 
na výstředníkových a hydraulických lisech, 
zkušenosti s programováním a ovládáním 
CNC strojů, uživatelská znalost PC, ŘP sk. B, 
alespoň základní znalost AJ.   
Kontakt 2VV, Lenka Vojtěchová, Poděbrad-
ská 289, 530 09 Pardubice, tel.: 466 741 821 
 

PHA Czech, s.r.o. 
Technik údržby k zajištění bezporuchového 
chodu strojů a zařízení, údržbě montážních 
výrobních linek, provádění revizí a pravidel-
ných kontrol a evidenci prováděných oprav. 
Požad.: SŠ vzdělání (nejlépe elektromechanik, 
elektrikář), min. jeden rok praxe v údržbě, 
znalost PC, ŘP sk. B, vyhláška 50/1978 Sb.  
§ 5 výhodou.  
Kontakt: PHA Czech, Radka Chrobáčková, 
Strojnická 402, 735 62 Český Těšín, tel.: 
558 774 400, e-mail: prace@phaczech.com 
 

HLEDÁTE NOVÉ PRACOVNÍKY? 
 

MÁME MÍSTO I PRO VÁŠ INZERÁT… 

DLMC: Velké firmy omezily nábor vysokoškolských absolventů 
PRŮZKUM: Přední tuzemské firmy kvůli hospodář-
ské krizi omezily nábor absolventů vysokých 
škol. Podniky se bez nich letos pravděpodobně 
obejdou snadněji než v minulých letech. Výsled-
ky  průzkumu, kterého se v ČR zúčastnily společ-
nosti Škoda Auto, ČEZ, Lidl, Ernst & Young, 
Česká spořitelna, Zentiva, E.ON, Česká pojišťov-
na, Philips, Komerční banka, Hewlett-Packard, 
Accenture Services, Ahold, Raiffeisenbank a 
MediClinic, představila společnost LMC, provo-
zova-tel portálu www.jobs.cz  .  

Podniky si začaly vybírat spíše odborníky  
s větší praxí, kterých je nyní na pracovním trhu 
více. Čerství vysokoškoláci se také musí připravit na to, že až třetina firem jim bude více nabízet 
takzvané flexibilní formy zaměstnávání jako třeba zkrácený úvazek nebo příležitostnou výpomoc.  
Novinkou na pracovním trhu je podle zjištění firmy to, že si absolventi začali říkat o menší plat, 
než jim zaměstnavatelé nabízejí. Jen 24 % českých studentů a absolventů by si totiž řeklo o nástup-
ní plat vyšší než 25 tisíc Kč. Přitom 44 % dotazovaných firem plat nad touto hranicí absolventům 
nabízí. Z průzkumu dále rovněž vyplývá, že podniky si více pochvalují úroveň absolventů. Až  
56 % podniků tvrdí, že se úroveň vysokoškoláků zvyšuje, a polovina dotazovaných firem vidí 
pokrok ve znalosti cizích jazyků. 

České podniky dostanou od EIB úvěry nejméně za 5,3 miliardy Kč  
EKONOMIKA: České malé a střední podniky dostanou od Ev-
ropské investiční banky (EIB) úvěry nejméně za 200 mil. 
eur (zhruba 5,3 mld. Kč). Úvěry zlepší přístup podniků ke 
střednědobým a dlouhodobým zdrojům financování a po-
můžou zmírnit dopad současného globálního hospodářské-
ho poklesu. EIB celkem poskytne malým a středním podni-
kům ve střední a východní Evropě finanční prostředky za 
440 mil. eur (asi 11,75 mld. Kč). V Česku bude prostřední-
kem pro úvěry Česká spořitelna ze skupiny Erste Bank, 
která podepsala dohodu s EIB.  
České firmy budou navíc moci zřejmě ještě čerpat další 

peníze, protože firma Immorent ze skupiny Erste bude po-
skytovat ze zdrojů EIB dalších 100 mil. eur (asi 2,7 mld. 
Kč) v celkem osmi zemích regionu včetně ČR. Přímo na 
projekty v Rakousku pak bude určeno 100 mil. eur a pro Maďarsko 40 mil. eur. „EIB těmito úvěry 
přispívá ke koordinovanému úsilí poskytnout společně s dalšími mezinárodními finančními institu-
cemi – Evropskou bankou pro obnovu a rozvoj a Světovou bankou – až 24,5 mld. eur na podporu 
investic malých a středních podniků zasažených globální hospodářskou krizí v regionu střední a 
východní Evropy,“ uvedl viceprezident EIB Matthias Kollatz-Ahnen. 

■ Společnost Xerox oznámila, že Anne M. 
Mulcahy, předsedkyně představenstva a CEO, 
odstoupí k 1. červenci z pozice CEO, kde ji 
z pověření představenstva nahradí Ursula  
M. Burns, současná prezidentka společnosti. 
Anne Mulcahy zůstane i nadále předsedkyní 
představenstva. 
■ Dlouholetý šéf hutní firmy Vladimír Bail 
rezignoval k 21. květnu na svou funkci gene-
rálního ředitele a předsedy představenstva ve 
společnosti Evraz Vítkovice Steel z ruské 
ocelářské skupiny Evraz Group. Jeho nástupce 
firma podle vyjádření svého mluvčího včas 
oznámí.  
■ Předsedou představenstva a generálním 
ředitelem Panasonic Europe byl k 1. dubnu 
2009 jmenován Laurent Abadie. Je to první 
Evropan v této funkci. Ke svému jmenování 
uvedl: „Je to pro mne velká pocta. Panasonic 
je symbolem japonské kultury.“ 

… jsme ochotni dělat i za méně, než nabízíte! 

Peníze z EIB jsou připraveny, hlásit se 
o ně mohou i naše firmy. 
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